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ГЛАСНИК УДРУЖЕЊА ЛОЖАЧА ДРЖАВНИХ ЖЕЛЕЗНИЦА И БРОДОВА У БЕОГРАДУ
Sirne1:no Udruženje LožeCn Državnih Železnica 1 Brodova u Beogradu 
Glasilo Udruženfa Kurjačev Državnih Železnic In Brodov v Beogradu.

Kancelarija Udruženja i redakcija lista nalazi se pri ložionici državnih železnica Beograd. Čekovni račun br. 56551.

Излази 12 пута у години. Izlazi 12 puta u godini I s h a j a 12 krat v letu Београд 20 Mai 1936
BPOJ 5ГОД. XIII. Поједини број 1 динар 

Годиш. претплата 12. дин.

Pojedini broj 1 dinar 
Godiš, pretplata 12 din.

Posamezna številka 1 din. 
Letna naročnina 12 din.

Beograd 20 Maj 1936 
Beograd 20 Mai 1936

Конгрес Удружења Ложача
Држ. жел. и бродоба Краљ. Југослабије.

Ha дан 15 и 16 јуна 1936 године у смислу чл. 55, 
56, 57, 58, 59 и 60 одржаће се XII редован годишњи 
конгрес у Сарајеву у просторијама нашег друштвеног 
дома са следећим дневним редом:

1) избор претседника конгреса, секретара и два 
оверача записиика;

2) извештај претседника Централне управе;
3) извештај секретара Централне управе
4) извештај благајника Централне управе;
5) извештај Надзорног одбора Централне управе;
6) давање разрешнице старој управи,-
7) бирање нове Управе;
8) измена друштвених правила;
9) одређивање висине чланског улога;

10) одређивање висине исплате посмртнине члано- 
вима и њиховим члановима породице, као и висину бо- 
лесничке потпоре;

11) бирање почасних чланова;
12) решавање о свим предлозима молбама и жалбама;
13) одређивање места где се има одржати конгрес 

у 1937 год;
14) разно.
У смислу чл. 56 конгрес he се отворити у 8 часо- 

ва пре подне, a у случају недоласка довољног броја 
делегата, онда he се продужити за 1 час касније и от- 
почети свој рад без обзира на број присутних делегата 
и пуноважно решавати сва питања.

Kongres Udruženja Ložača
Drž. želesnica i brodova Kralj. Jugoslavije

Na dan 15 i 16 juna 1936 godine u smislu čl. 55 
56, 57, 58, 59 i 60 održaće se XII redovan godišnji kon 
greš u Sarajevu u prostorijama našeg društvenog doma s; 
sledečim dnevnim redom:

1) izbor pretsednika kongresa, sekretara i dva ove 
rača zapisnika;

2) izveštaj pretsednika Centralne uprave:
3) izveštaj sekretara Centralne uprave:
4) izveštaj blagajnika Centralne uprave.
5) izveštaj Nadzornog odbora Centralne uprave;
6) davanje razrešnice staroj upravi;
7) biranje nove Uprave;
8) izmena društvenih Pravila;
9) odredjivanje visine članskog uloga;

10) odredjivanje visine isplate posmrtnine članovima 
njihovim članovima porodice, kao i visinu bolesničke pol 
pore;

11) biranje počasnih članova;
12) rešavanje o svima predlozima molbama i žalbamz
13) odredjivanje mesta gde se ima održati kongres 

1937 god;
14) razno.
U smislu čl. 56. kongres će se otvoriti u 8 časov 

pre podne, a u slučaju nedolaska dovoljnog broja delegat 
onda će se produžiti za 1 čas kasniie i otpočeti svoj ra 
bez obzira na broj prisutnih delegata i punovažno rešava 
sva pitanja.
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Према овом дневном реду и у смислу наших Пра- 
вила моле се све Обласне управе да делегате благо- 
времено упуте на редован конгрес у Сарајево и да 
сваки делегат собом понесе своје пуномоћије у комеће 
гласити да се он упућује на конгрес.

Предње се доставља свима члановима на знање.
Секретар Центр. управе, Претсед. Центр. управе 

Драгомир Кнежевић, с. р. Милош Ћосић, с. р.

XII Редовнв годишњв скупштинв Облвснв Упрвве-Београд
Ha основу чл. 68, 69 и 70 Правила удружења из- 

вештавају се сви чаанови Обласне управе Београд I, 
да ће се XII редовна годишња скупштина одржати на 
23. маја 1936 године у просторијама друштвене канце- 
рије при ложионици Београд са следећим дндвним 
редом:

1) избор претседника, секретара и два оверача 
записника:

2) извештај претседника Обласне управе
3) извештај секретара Обласне управе;
4) извештај благајника Обласне управе;
5) извештај Надзорног одбора Обласне управе;
6) давање разрешице старој управи; и дискусија 

no изв. управе;
7) бирање нове управе;
8) разно: молбе, жалбе и друге потребе и евен- 

туалије.
Скупштина he на основу чл. 66 Правила удружења 

почети тачно свој рад у 81/2 часова пре подне у слу- 
чају да не буде дошао довољан број делегата одло- 
жиће се за један час касније, која he после овог вре- 
мена продулити свој рад са делегатима колико их буде 
било и коja he радити пуноважно без на обзира на 
број присутпих делегата из Пододбора и Повереништва.

До овога дана односно до 5 маја 1936 године 
Пододбори и Повереништва морају одржати своје ro- 
дишње редовне конференције и у смислу Правнла иза- 
брати своје делегате, a Обласну управу да известе 
који he no именице бити одређени делегат за скупштину.

Сви делегати понеће собом прописна овлашћења 
у коме he стајати које одређен за делегата и ко се 
упућује на скупштину.

Поред тога сви претседници Пододбора и Пове- 
реништва који нису одређени за делегате послаће no 
делегату који иде на скупштину нову признаницу на 
депозит којим располаже ради промене признаница no 
навршеном раду наше године, те се старе имају заме- 
нити новима иако није управа Подобора или Повере- 
ништва промењена.

Предње се досуавља члановима ради знања.

Обласни секретар, Обласни претседник,
Фрања Шустек, с. р. Петар Падић, с. р.

Prema ovom dnevnom redu i u smislu naših Pravil3 
mole se sve Oclasne uprave da delegate blagovremeno 
upute na redovan kongres u Sarajevo i da svaki deleg^ 
sobom ponese svoje punomoćije u kome će glasiti da se 
on upućuje na kongres.

Prednje se dostavlja svima članovima na znanje.
Sekretar Centr. uprave, Prets. Čentr. uprave,

Dragomir Knežević, s. r. Miloš Ćosić, s. r.

Iz Centralne uprave
Naše Udruženje ložača državnih železnica i brodov3 

Kraljevine Jugoslavije osnovano je pre 12 godina t.j. 1924 
godine, koje je otvoreno kao strnčno humano za među
sobno potpomaganje naših članova u slučaju bolesti ' 
smrti članova i njihovih članova porodice.

U toku minulih 12 godina našeg društvenog rad3 
promenile su se mnoge Uprave na ćelu vodstva našeg V' 
druženja pa sam i ja na prošlogodišnjem vanrednom kon
gresu izabran za preisednika Centralne uprave na kojoj se 
dužnosti i sada nalazim.

Dobivši ovaj poziv svojih članova smatrao sam za ve
liku dužnost da kao najstariji pretsednik i vođa vrhovn6 
uprave našeg udruženja uložim sve od sebe, da se sve što 
je potrebno za našu struku da ono pravo u koliko je mo
ćna naša Državna ustanova i da uklonim među članovim3 
sve nesuglasice, mržnje i svađe, koje su postojale i koje 
sam sa opštim zadovoljstvom i udaljio kao nastajao da se 
sprovede jednoobrazan i pravilan rad u našem udruženi3 
kod sviju Oblasnih i same Centralne uprave.

U koliko sam imao moći i saradnje svojih članov3 
Upravnog i Nadzornog odbora sprovodio sam rad u Cen
tralnoj i ostalim Oblasnim upravama samo onako kako se 
može pravilno i smatrati. Uspeh je postignut u našem dru
štvenom radu, ali nije postignut u našem poboljšanju priti' 
ka, jer današnja svetska kriza koja je obuhvatila ceo svet 
pa i našu Državu nije dozvolila da se naše prilike poboli' 
šaju i da nam se vrati sve ono što je ustegnuto od našti1 
redovnih i neredovnih prinadležnosti.

Imao sam uvek dužnost tu, da obavestim sve Oblast 
uprave o radu samog Udruženja kao celine i da upoznat3 
sve člansto isto tako za svaki rad koji se je obavio u n3' 
šem Udruženju.

U mesecu martu 1936 godine, sazvao sam i vanredn3 
sednicu na kojoj su prisustvovali svi delegati Oblasnih up
rava t.j. pretsednici i sekretari istih uprava kao poznavao3* 
potreba za sve radove našeg Udruženja i dugogodišnji s3' 
radnici pojedinih uprava koji su bili nesmenjeni ili ponov° 
birani od svog članstva.

Na ovoj vanrednoj sednici rešavali smo naša aktueln3 
pitanja i pitanja naših svih ostalih životnih potreba o čein3 
smo i izvestili Gospodina Ministra saobraćaja i Gospodi3*3 
Generalnog direktora drž. železnica davši im rezolucije 53 
ove sednice.

Predavajući rezolucije našim najvišim starešinama da
li su nam obećanje među svima prisutnim delegatima da će 
u koliko su mogućni kao i do sada izlaziti u susret nafl*3 
garavim ložačima, koje kao najteže železničke službenik2



Гласник Стручног Ложача Страна 3Јрој §

'•vek cene i vode računa o njima. Svi mi znamo i uvereni 
sm0, drugovi, da ove naše starešine ne zaboravljaju nas jer 
su nam oni naši drugim rečima kazano očevi, koji prilikom 
•ztnene ili ma kakve dopune Zakona prvenstveno vode ra
čuna i o nama koji radimo na dobro i ponos naše velike 
Otadžbine. Zato mi svi ložači budimo izdržljivi i čekajmo 
Vreme kada će se dati i nama zadovoljenje poboljšanja na- 
ših prilika, a to će dati samo ovi pretpostavljeni koje ovde 
Pomenuh. Službu vršite savesno, i ne podležite utic a ju ne 
službenih drugih lica, koji će vam samo naneti ono što nije 
korisno Državi i samoj ustanovi pa i našem društvenom 
životu.

Nastajao sam i pored naših ličnih potreba, da kao što 
sam napred spomenuo, sprovedem i pravilne i tačne admi- 
•üdrativne radnje n našem Udruženju što sam i uspeo, a 
čak otklonio sve ono što bi bilo nekorisno po naše 
^druženje.

Sam rad koji sam učinio poznat je svima Oblasnim 
uPravama koje će se i na redovnom kongresu uveriti, te 
•uislim da će mi svaka Oblasna uprava bar za ovo dati u 
Ukoliko satisfakcije, t. j. dati pravo odobrenja moga
rada.

Administraciju sam otpravljao sa mojim saradnicima i 
°dgovarali smo svima Oblasnim upravama na vreme i tač- 
n° sprovađali onako kako i propisi sami zahtevaju. U 
koliko nismo imali mogućnosti u pravilnom vođenju rada 
dobili smo primera i upustava od trećih lica, koja su pri- 
Jatelji i saradnici našeg Udruženja.

Pored mog Centralnog posla i vodstva radio sam sve- 
drano i za druge poslove pomažući moje kolege pretsed- 
n’ke Oblasnih uprava u koliko su tražili od mene potpore 
кзо i same članove u koliko se je koji obraćao meni za 
savet i urgiranje po raznim predmetima kako kod Direkci- 
le tako i kod samog Ministarstva i drugih Državnih i pri
stnih nadleštava.

Pored mene, moj sekretar otpravljao je isto tako po
slove i u saradnji sa našim činovnikom radio i sprovodio 
administraciju onako kako je ista potreba i zahtevala. Ve
liki broj smo predmeta u toku minule godine primili a du- 
Plo više otpravili odgovarajući na sva pitanja i traženja po- 
Edinih Oblasnih uprava i samih članova našeg udruženja.

Što se tiče rada u sarađivanju našeg lista sa mojim 
^radnicima iz Centralne uprave i samog g. Urednika kao 
1 vrlo malog broja ostalih Oblasnih uprava u toku godine 
korio sam se i pisao sav materijal sa ovim licima da bi naš 
Hst ipak na vreme i svakog meseca mogao izaći iz štampe 
1 dali u ovom smislu članovima zadovoljenje i izveštaje o 
Svemu što se je radilo.

Из Централне управе Београд
Сбима чланобима на знање и поступак.

Приликом стављања у пензију наших чланова, по- 
ЈеДини чланови Управа Обласних или Пододбора ова* 
Кве чланове не упуте на чл. 17 тач. 2 Правила Удру- 
^ења, већ исти стављањем у пензију престају са пла- 
ћањем чланског улога те док се не регулише пензија 
нротекне no неколико месеци и тиме no чл, 22 тач. 5 
наших Правила престане им и чланство.

Pojedinci su me kritikovali i za ovaj list da nije op
sežan i da nema matebrijala što bi trebalo da bude, ali ih ja 
pitam zašto kao prijatelji i člonovi Udruženja nisu u njemu 
sarađivali i nas potpomagali da on bude još bolji nego što 
je bio. Ja zato nisam kriv i to je krivica do sviju onih 
kojima je bila dužnost da me u ovom potpomažu ali na 
žalost vrlo malo, neznam zašto?

Pri svakom mom novom izboru imao sam neke tako 
zvane narodno rečene muke, pa i pri mome vodstvu pret- 
sedništva Centralne uprave imao sam isto to, što ću na 
kongresu obavestiti delegate i o čemu sam obavestio sve 
Oblasne uprave- Ali ja sam na tome ,,gde se radi, tu se i 
greši“ ali samo greške manje prirode a ne onake kake je 
pretrpeo moj Odbor oko rada pojedinih funkcionera koji 
su samnom sarađivali, ali oštetili društvo. Pitam ja sve 
članove šta treba raditi sa ovakvim članovima i da li ti čla
novi zaslužuju da budu naši članovi u Udruženju? Ne ova
kve ljude koji se ogrešavaju o naša društvena leđa i misle 
da žive na tuđ račun treba ih ukloniti iz Udruženja za 
navek.

U ovom mom članku možda ču za pojedince biti ma
lo strožiji ali kao ispravan gradjanin i službenik to je mo
ja ideja, te zato i svakom je preporučujem da je sprovodi 
u svom životu.

Što se tiče obilaženja Oblasnih uprava i njihovog ra
da biću na tome stanovištu da o ovome izvestim sam kon
gres koji će se održati u Sarajevu.

Za redovan kongres kao i za sve redovne godišnje 
skupštine tražio sam od naših starešina potrebno otsustvo 
i besplatan podvoz što sam u svemu i uspeo, jer su naše 
starešine imale i nas ložaće u vidu, da im se izadje u su
sret.

Posle održane vanredne sednice u Beogradu odredio 
sam potreban bioj naših članova na saradjivanju naših no
vih pravila, koja će biti izneta redovnom kongresu na pre
gled i odobrenje, jer se ova sadanja Pravila moraju u sve
mu izmeniti, pošto nisu dovoljno uredjena za sve naše dru
štvene radnje, te smo zato ovaj rad i uzeli kao najhitniji 
da bi se mogao spremiti na vreme. Pored ovoga ako se 
bude imalo vremena izradiče se i Poslovnik koji če isto 
tako izneti redovnom kongresu na pregled i odobrenje.

Sve ostalo što nisam ovde izneo, jer ne bi moglo se 
ni pisati usled same štampe lista i materilala izneću pred 
kongres na znanje i rešavanje.

Ovoliko članovima radi znanja a na redovnom kon
gresu koji će se održati u Sarajevu izneće Uprava ono što 
je sve radjeno. Pretsednik,

Miloš Ćosić, s. r.

Iz Centralne uprave Beograd
Svima članovima na znanje i postupak.

Prilikom stavljanja u penziju naših članova, pojedini 
članevi Uprava Oblasnih ili Pododbora ovakve članove ne 
upute na čl. 17 tač. 2 Pravila Udruženja, već isti stavlja
njem u penziju prestaju sa plaćanjem članskog uloga te 
dok se ne reguliše penzija protekne po nekoliko meseci i 
time po čl. 22 tač. 5 naših Pravila prestane im i članstvo.
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Поред тога чланови који се ставе у пензију не 
подносе своје писмене изјаве да желе и даље остати 
чланом (сениором) нашег Удружења, већ неплаћањем 
три узастопна месеца чланарине престају аутоматски 
бити наши чланови,

Дешавали су се случајеви, да поједини наши чла- 
нови док им се још не регулише пензија подлегну смр- 
ти, те њихове породице захтевају с правом исплату по- 
смртнине од Удружења и ако члан није у часу пензио- 
нисања изјавио да ли жели бити даље чланом или не, 
и ако није плаћао више месеци чланарине услед непри- 
мања своје још нерегулисане пензије.

Из напред изложеног стављамо до знања свима 
члановима:

Сваки члаи који се стави у пензију мора у сми- 
слу чл. 17 тач 2 друштвених Правила дати писмену 
изјаву, да ждли и даље као пензионер остати чланом, 
na и не мора плаћати улоге ако није регулисао своју 
иензнју, што ће ириликом пријема пензије наснадити за 
сво време чланарииу за које није уплатио. Овим би се 
дала олакшица члановима пензионерима из тих разлога 
што им се пензије брзо не регулисавају, a немају но- 
ваца нити ма какве плате да чланарину могу уплаћи- 
вати до регулисања исте.

Поред овога чланови Управа удружења морају 
сваком члану при стављању у пензију писмено понуди- 
ти даље чланство и упозорити га на rope означене чла- 
нове наших Правила риди поступака, у противном ако 
не плате чланарину за три узастопна месеца изгубиће 
право да приме ма какву помоћ од Удружења. Члано- 
ви сениори могу бити само они који су били 5 година 
непрекидно чланови редовни у активној служби свог 
ложачког позива.

Молимо све чланове да no овоме воде строго ра- 
чуна и да при пензионисању се изјасне да ли желе да 
остану члаиови или не у нашем Удружењу.
20 априла 1936 године Управа Удружења Београд

у Реограду.

Pored toga članovi koji se stave u pensiju ne pod
nese svoje pismene izjave da žele i dalje ostati članom 
(seniorom) našeg Udruženja, već neplaćanjem tri usastopna 
meseca članarine prestaju automatski biti naši članovi.

Dešavali su se slučajevi, da pojedini naši članovi dok 
im se još ne reguliše penzija podlegnu smrti, te njihove 
porodice zahtevaju s pravom isplatu posmrtnine od Udru
ženja iako član nije u času penzionisanja izjavio da li želi 
biti dalje članom ili ne, iako nije plaćao više meseci čla
narine usled neprimanja svoje još neregulisane penzije.

Iz prednjeg izloženog stavljamo do znanja svima čla
novima:

„Svaki član koji se stavi u penziju mora u smislu čl. 
17 tač. 2 društvenih Pravila dati pismenu izjavu, da želi i 
dalje kao penzioner ostati članom, pa i ne mora plaćati 
uloge ako nije regulisao svoju penziju, što će prilikom pri
jema pensije naknaditi sa svo vreme članarinu za koje ni
je uplatio. Ovim bi se dala olakšica članovima pensione- 
rima iz tih razloga, što im se penzije brzo ne regulisavaju 
a nemaju novaca niti ma kakve plate da članarinu mogu 
uplaćivati do regulisanja iste.

Pored ovoga članovi Uprava udruženja moraju sva
kom članu pri stavljanju u penziju pismeno ponuditi dalje 
članstvo i upozoriti ga na gore označene članove naših 
pravila radi postupka, u protivnom ako ne plate članarinu 
za tri uzastopna meseca izgubiće pravo da prime ma kak
vu pomoć od Udruženja. Članovi seniori mogu biti samo 
oni koji su bili 5 godina neprekidno članovi redovni u ak
tivnoj službi svog ložačkog poziva.

Molimo sve članove da po ovome vode strogo računa 
i da pri pensionisanju se izjasne da li žele da ostanu čla
novi ili ne u našem Udruženju.
20 aprila 1936 godine

u Beogradu.

Uprava Udruženja Beograd

Из Централне ynpabe Београд.
Достављамо свима Обласним управама и члановима 

ради знања следеће:
По нашем тражењу од Генералне дирекције желе- 

зница да се одобри осуство које се неће рачунати у 
голишњи одмор, као и бесплатан подвоз за све деле- 
гате и учеснике на редовним скупктинама Обласних 
управа Загреб, Суботица, и Љубљана Генерална дирек- 
ција железница изволела je нас известити да су тра- 
жења наша одобрена и доставила нам je решења у пре- 
пису no коме je одобрено и осуство и бесплатан подвоз 
за учеснике делегате на скупштине напред наведених 
трију Обласних управа,

За ове три Обласне управе постоје ово одобрење 
под Г. Д. Бр.: 36111, 36112 и 36113/36 године.

Поред овог већ одобреног тражења, Централна 
управа упутила je исто тако Генералној дирекцији др- 
жавних железница под Ц. бр. 515, 516 и 517 од 21

Iz Centralne uprave Beograd
Dostavljamo svima Oblasnim upravama i članovima 

radi znanja sledeče:

Po našem traženju od Generalne direkcije železnica 
da se odobri osustvo koje se neće računati u godišnji od
mor, kao i besplatan podvoz za sve delegate i učesnike 
na redovnim skupštinama Oblasnih uprava Zagrnb, Suboti
ca i Ljubljana. Generalna direkcija železnic4 izvolela je nas 
izvesti ti da su traženja naša odobrena i dostavila nam je 
rešenja u prepisu po kome je odobreno osustro i bespla
tan podvoz za učesnike delegate na skupštine napred na
vedenih triju oblasnih uprava.

Za ove tri Oblasne uprave postoji ovo odobrenje pod 
G. D. Br. 36111, 36112 i 36113/36 godine.

Pored ovog već odobrenog traženja. Centralna upra
va uputila je isto tako Generalnoj direkciji državnih želez-
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априла 1936 године, молбу у којој je тражила да се 
°Добри осуство за делегате и учеснике на скупштини 
^бласне управе Београд и Сарајево, као и за редован 
г°Дишњи конгрес који ће се одржати 15 и 16 јуна 1936 
г°Дине у Сарајеву у нашем друштвеном дому. У нашој 
^олби за сва ова три случаја молилисмо да се осуства 
Не рачунају у годишњи одмор као и да се одобри бес- 
пДатан подвоз учесницима и делегатима на свима брзим 
н путничким возовима у III. разреду на основу објава 
^оје he давати шефови службених јединица.

Централна управа када буде добила ово ододбре- 
!be упутиће благовремено Обласној управи Београд и 
^арајево, a за конгрес he у листу бр. 6 поред извештаја 
Свима Обласним управама обавестити чланове ради зна- 
'ha и поступка.

Ова се je молба предала благовремено ради одо- 
бРења.
„ Предње достављамо свима члановима ради знања. 

априла 1936 године Управа удружења
у Београд. Београд.

niča pod C. br. 515, 515 i 517 od 21 aprila 1936 godine 
molbu u kojoj je tražila da se odobri osustvo za delegate 
i učesnike na skupštini Oblasne uprave Beograd i Sarajevo 
kao i za redovan godišnji kongres koji će se održati 15 i 
16 juna 1936 godine u Sarajevu u našem društvenom do
mu. U našoj molbi za sva ova tri slučaja molili smo da se 
osustva ne računaju u godišnji odmor kao i da se odobri 
besplatan podvoz učesnicima i delegatima na svima brzim 
i putničkim vozovima u III razredu na osnovu objava koje 
će davati šefovi službenih jedinica.

Centralna uprava kad bude dobila ovo odobrenje upu- 
tiće blagovremeno Oblasnoj upravi Beograd i Sarajevo, a 
za kongres će u listu br. 6 pored izveštaja svima Oblasnim 
upravama obavestiti članove radi znanja i postupka.

Ova seje molba predala blagovremeno radi odobrenja.

Prednje dostavljamo svima članovima radi znanja.
21 aprila 1936 god. Uprava Udruženja

u Beogradu Beograd

Централној управи
^Дружења ложача Држ Жел. и Бродоба 

Краљ, југослабије.

Част je овој управи доставити Вам у преписима 
°ДГоворе на примљене телеграмске поздраве упућене 
Са IV—редовне годишње скупштине на дан 16-П т. r, 
с Молбом де се ово у првом нашем наредном листу 
01Цтампа, a које гласе.

Краљевина Југославија 
енерална Дирекција Држ. Железница 

Бр. 18688/36 
21-11-1936 г.

Београд

Обласној упраби Удружења 
ложача Речне Плобидбе

БЕОГРАД

Канцеларија Њ. В. Краља актом својим број 1349 
°Д 17-Ц т. r. умолила je да се тој управи изјави за- 
^алност, на упућене поздравне телеграме на највишу 
Дцресу, у којима се изражава родољубље и оданост 
Са одржане годишње скупштине.

О предњем се извештава управа ради знања.
ПО НАРЕДБИ 

Генералног Директора 
НАЧЕЛНИК ОПШТЕГ ОДЕЛЕЊА 

^ (Име Нечитко)

Краљевина ЈугоСлавија 
n ШЕФ КАБИНЕТА 
‘фетседника Министарског Савета 

Београд, 20 фебруара 1936. г.
Удружењу ложача Државних Железница * Обласна 

“права при Дирекцији Речне Пловидбе Београд.
По налогу Претседника Министарског Савета Г. 

Др. М. Стојадиновића, част ми je захвалити на поздрав-

ном телеграму, упућеном Г. Претседнику са lV-четврте 
редовне скупштине на дан 16 о. м.

ШЕФ КАБИНЕТА 
(Потпис нечитак) 

Да je препис веран своме оргналу оверавају

Секретар, Претседник Обласне Управе,
Вук Тошић. Весељко Биланџија.

Марта 1936 год. Београд.

Члановима обласне упрабе 
Capajebo.

По тражењу Централне управе удружења ложача 
државннх железница и бродова у Београду, Господин 
Генерални Директор државних железница одлуком сво- 
јом изволео je одобрити следеће:

КРАЉЕВИНА ЈУГОСЛАВИЈА 
Генерална Дирекција државних железница 

Бр, 43013/36 
29 априла 1936 године 

Београд

Централној упраби Стручног 
Удружења ложача

БЕОГРАД

Господин Генерални Директор уакту горњег броја 
одобрио je следеће:

1) Да се свима делегатима — учесницима Обласне 
управе стручног удружења ложача Сарајево —одобри 
no 5 дана отсуства, које се неће рачунати у годишњи 
одмор, ради учешћа на редовној годишњој скупштини 
која he се одржати 14 јуна т. г. у Сарајеву и конгресу 
који се одржава 15 и 16 VI. у Сарајеву; и
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2) Да се свима учесницима одобри и бесплатно 
путовање од домицила до Сарајева и натраг, с тим, да 
им као слободна карта важи објава, издата за ту сврху 
од стране шефова службених јединица.

Шефови јединица имају строго водити рачуна, да 
отсуство службеника не иде на уштрб службе.

.Предње се доставља Управи ради знања.
По наредби Генералног директора 
за Начелника Општег оделења 

Стеван Валтер, с. р.
0 предњем обавештавамо чланство Обласне у- 

праве Сарајево ради знања и поступка.
3 маја 1936 године Претседник,

у Веограду. Милош Ћосић, с. р.
Секретар,

Драг. Кнежевић, с. р.

Pristopajte b pogrebnemu društvu
Marsikateremu železničarju, državnemu, banovinskemu 

in javnemu nameščencu ter tudi upokojencu in mopolcem 
ni znano, da obstoja v Ljubljani „Pogrebno in podporno 
društvo državnih uslužbencev“, ki proti malenkostni me
sečni članarini krije vse stroške za kompletni pogreb ter 
poleg tega izplača še podporo v gotovini. Podpora v go
tovini znaša:

do 10 let članstva Din. 200.88 
do 20 „ „ „ 400.—
in preko 20 let članstva Din. 600.—
Bolezen je težak udarec v sleherni družini, posebno 

danes pri nizkih prejemkih, ki zadostujejo komaj za najnuj
nejše potrebščine Če pa pride smrt v družino, preostali 
večkrat ne vedo, kam bi se obrnili za pomoč in kje bi 
nuno našli potrebna sredstva za kritje pogrebnih stroškov.

Vsled tega je dolžnost slehernega, da ne skrbi sa
mo za danes in jutri, marveč poskrbi že v mladosti, da ne 
bo prišel on odnosno njegova družina v težak položaj, če 
nastopi smrtni slučaj v družini. Za to pristopite pravočasno 
k ,,Pogrebnemu društvu“, odnosno vpišite v društvo svoje 
otroke, ker čim mlajši kdo pristopi, tem manjša je pri
stopnina.

Pristopnina znaša do 10 let starosti Din. 20.—
do 25 „ „ „ 40.—
do 30 „ „ 80.—
do 35 „ w „ 150.—
do 40 „ „ „ 300.—

in do 45 „ „ „ 600.—
Vpisnina za člana je Din. 5.— ; redni mesečni prispe 

vek pa je Din. 2,— Vstopnina se lahko plača v 12 zapo
rednih mesečnih obrokih; pravico do posmrtnine odnosno 
kritja pogrebnih stroškov pa se pridobi po enem letu, iz- 
vzemši slučaja nezgode v službi. Pogoj za sprejem V dru
štvo je popolno zdravje ob pristopu.

Obrnite se sa informacije na naslov: „Pogrebno in 
podporno društvo državnih uslužbencev — Ljubljana — 
Komenskega ulica štev. 28“.

Rože Valetin
Tajnik

ZAPISNIK
Jedanaeste redovne godišnje skupštine Oblasne upra
ve Udruženja ložača državnih železnica i brodova 
Kraljevine Jugoslavije u Zagrebu, održane dne 15. 
Aprila 1936. godine, u prostoriji: „Željeznička dvora
na“ Zagreb, Trnjanska cesta kbr.. 1, sa početkom 

tačno u devet sati prije podne.

PRISUTNI:
Gosp. Ing. Košićek izaslanik Obl. Direkci.e drž. želj. 

u Zagrebu, gosp. izaslanik Uprave policije u Zagrebn, gosp. 
Ogrizek Ciril isaslanik obl. uprave stručnog Udruženja 
mašinovodja u Zagrebu, te g.g. Miloš Čosić prsdsjednik 
i delegat Centralne uprave ovog Udruženja u Beogradu i 
Marjanovič Marko sekretar i delegat Obl. uprave ovog 
Udruženja u Sarajevu, a iz Oblasne uprave Zagreb prisutni 
su: Predsjednik uprave Belošić Ivan bivši predsjednik 
uprave Janežič Dragutin, tajnik uprave Rom Stjepan, 
blagajnik uprave Benažič Franjo, predsjednik nadz. odb. 
uprave Ptičar Ljudevit, i delegati iz sjedišta uprave: 
Granatir Blaž, Matan Ivan, i Rundek Valent.

PRISUTNI DELEGATI IZ PODRUŽNICA:
Vajdič Ljudevit Osijek, Brkič Jovo Osijek, Vuči* 

nič R. Rade I. Srp. Moravice, Jakšič Rade IV. Srp. Mo- 
ravice, Mutič Milovan Slav. Brod, Grijak Stevo Slav. 
Brod, Kovačič Ivan Split, Bartolac Slavo Karlovac, Mrak 
Tomo Bjelovar, Peršič Vinko Varaždin, Sokolić Antun 
Sušak, Sekulič Pavao Banjaluka, Starčević Ilija Kopriv
nica, Ivić August Sisak.

*

Belošić otvara jedanaestu redovitu godišnju skupštinu 
tačno u devet sati prije podne sa riječima: Drugovi Ložaći 
Otvaram danažnju našu redovitu godišnju skupštinu i po
činjem sa radom iste, pozdravljam sve prisutne g. g. iza
slanike, kao i sve Vas drugovi. Sada će činovnik naše upra
ve poimenično prozvati sve delegate pa molim, da se sva
ki prozvani odazove sa ovdje. Slijedi proziv delegata, i na
kon toga Belošić stavlia predlog da se izabere predsjednik 
godišnje skupštine, tajnik i dva overača zapisnika.

U nastaloj debati predlažu se za predsjednike god. 
skupštine drugori; Miloš Čosić i Marjanovič Marko kojega 
predlaže drug Brkič Jovo, a Matan Ivana iz Zagreba pred
laže drug Bartolac Slavo delegat iz Karlovca. Ti predloži 
daju se na glasanje, i u ponovnoj debati odbijaju se ti 
predlosi.

Marjanovič izjavljuje, da nema smisla ako se nema 
povjerenja u strance toliko se na tom zadržavati i odugo
vlačiti sa radom godišnje skupštine.

Granatir predlaže, da se za predsjednika god. skup
štine izabere drug Marjanovič koji je kao stranac neutral
no lice, i prema tome će prema svakomu biti objektivan.

Zaključak: Velikom većinom glasova bira se za 
predsjennika god. skupštine Marjanovič Marko, za tajnika 
god. skupštine Starčević Ilija, a za overače: Brkič Jovo i 
Ivić August.
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Marjanovič zahvaljuje se prisutnima na povjerenju 
što su ga izabrali za predsjednika god. skupštine. Iznaša 
da u našem Udruženju vlada velika nesloga i da se pre
bacuje funkcionerima nemar kao i da rade u svoju korist, 
a medjutim to nije tako jer najbolje lično po sebi znade, 
da on koji je i moralno i materijalno žrtvovao za Udruže
nje pobire danas zato samo nezahvalnost i neopravdane 
kritike za svoj rad, i da niko u Udruženju nije bio do sa
da sa priznanjem nagradjen za svoj rad u interesu član
stva odnosno samog Udruženja. Umoljava, neka svako 
pri radu ove skupštine bude objektivan t. j. neka svoje za
htjeve i mišljenja iznaša pravedno i nepristrasno, jer u pro
tivnom slučaju i kod neumjesnih upadica i primjedaba će 
svakom takovom koji će tim ometati rad godišnje skup
štine oduzeti riječ. Daje riječ predsjedniku uprave Belošić 
Ivanu koji čita pozdravne depeše: Njeg. Veličanstvu Kralju 
Petru II, a prisutni oduševljeno kliču: „Živio Kralj“, „Živio 
uzvišeni Kraljevski Dom-'. Čita dalje pozdravne depeše: 
Gosp. Ministru Saobraćaja, gosp. Ing. Dimitriju Naumoviću 
počasnom predsjedniku naš.g Udruženja i Generalnom Di
rektoru drž. željezniča u Beogradu, te gosp. ing. Šneleru 
direktoru Oblasne Direkcije državnih željeznica u Zagrebu.

Belošić prelazi na svoj izvještaj sa riječima: Drugovi 
isvještavam Vas o radu, kojeg sam u vremenu kao pred
sjednik uprave obavio u interesu članova i uprave.

Kada sam tokom prošle godine primio po zahvali 
druga Janežiča na zahtjev članova predsjedništvo uprave, 
preuzeo sam tu dužnosi na zahtjev i sa odlukom, da u 
svakom pogledu i na svakom mjestu učinim sve da se po
boljša stanje ložačkog staleža. Primivši se te dužnosti bio 
sam svjestan koju odgovornost time preuzimam, no ja sam 
svim silama nastojao da opravdam povjerenje članstva. In
tervenirao sam u interesu članova, mnogo puta i na svim 
odelenjima Direkcije u Zagrebu što takodje je poznato i 
ovdje prisutnom Gosp. Šefu vuče, te dapače i kod gg. še
fova ložionica, a naročito sam svu brigu posvetio regulisa- 
njima t. j. intervenirao sam i kod gosp. Ministra saobraćaja 
i na Generalnoj Direkciji u Beogradu u cilju da se svim 
ložačima koji su ispunili zakonske uslove za regulisanje i 
koje prema tome regulisanje pripada, da ih se reguliše. 
Učinio sam u toj stvari sve što je bilo moguće, a ako re
zultat do sada baš nije bio zadovoljavajući, nije to krivica 
do mene, već se taj neuspjeh može i mora pripisati skuče
nim budžetskim mogućnostima u kojima se ne samo sao
braćaj, nego i sva ostala državna nadleštva nalaze. Sada 
svim neregulisanim drugovima konačno mogu saopštiti vi
jest koja će ih sve obradovati t. j. dajem im svima na zna
nje, juče sam bio kod gosp. Načelnika maš. odelenja i ko
ji mi je saopštio da je odobren budžet za sve kojima re
gulisanje pripada i najkasnije do mjeseca juna tek. god. 
biti će svi regulisani, pa je o toj stvari suvišna zvaka dalj
nja debata. Nadalje dajem na znanje, takodje sam podu
zeo korake na mjerodavnim mjestima u pogledu izjedna
čenja premije i kilometraže, a koje je izradilo Udruženje 
mašinovodja, da se ložaču koji radi trežu i naporniju služ
bu, a kraj toga obavlja i veći procenat službe isplaćuje sa
mo 35%, dok mašinovodji se isplaćuje svih ostalih 6b0/0. 
To sam takodjer zatražio i u rezoluciji koja je podnešena 
Gosp. Ministru saobraćaja. Obračam Vam drugovi pažnju

na to, da Udruženje mašinovodja trebalo bi da saradjuje 
sa nama i nastoji na tom, da se poboljšaju uslovi života 
mašinskog osoblja bez razlike bio on mašinovodja ili ložač.

Drugovi, neću dalje da zavlačim sa svojim izveštajem 
nego Vam dajem na znanje, da u šestoj tački dnevnog re
da t. j. u eventualijama spreman sam svakom od Vas na 
bilo koju primjedbu što se odnosi na moj rad dati odgo
varajuće objašnjenje. Drugovi još samo da Vam napome
nem u stvari izjednačenja premije i kilometraže trebali bi i 
Udruženje mašinovodja a i naše udruženje ne obazirući se 
na razne nesuglasice zajedno poraditi na tom. Isto tako 
drugovi Vam napominjem prigodom dolaska bugarskih že- 
lezničara primio sam od gosp. ing. Smojvera iz Direkc. 
Zagreb akt, kojim poziva sve prestavnike železn. Udruženja 
da prisustvuju sjednici na kojoj će se birati odbor za do
ček bug. železničara. Toj sjednici sam u ime ove uprave 
prisustvovao zajedno sa prestavnicima ostalih željezničkih 
Udruženja, i na toj sjednici je gosp. ing. Smojver biran za 
predsjednika odbora za doček i ujedno je svim prestavni
cima stavljen predlog da se svaki izjasni koliko će koje 
Udruženje moći odobriti za taj doček i pratnju. Ja sam od
mah izjavio, da sam ne mogu o tome odlučivati, nego mo
ram to podnijeti sjednici svoje uprave na uvid i rješenje. 
Na prvoj idućoj sjednici ja sam taj predlog iznio na gla
sanje, i ovdje prisutni drug Janežič je odlučno naglasio, da 
se nesmije ništa dati. Poslije debate donesao se je zaklju
čak, ako druga Udruženja odobravaju i dadu kakav prilog 
za taj doček, da ćemo i mi t. j., naša uprava odobriti 
3000.— dinara. (Prispio je g. Ogrizek Ćiril izaslanik Udru- 
ždnja mašinovodja, i prisutni ga pozdravljaju). Debatira se 
o predsjednikovom izvještaju, i predsjednik skupštine drug 
Marjanovič prekida debatu s motivacijom, da će se o to
me raspraviti u šestoj tački dnevnog reda u eventualijama 
pa umoljava predsjednika Belošića neka nastavi sa svojim 
izvještajem. nastaviće se

Захбалница
Захваљујем Обласној управи удружења ложача 

Држ. жел. и бродова Београд који ми изађоше у су- 
срет после смрти мог покојног мужа Светислава Милу- 
тиновића и l-II 1936 год. пружише ми помоћ 1.500 дин. 
у готову, приложише венац на одар и испратише га 
до вечне куће.

Зорка С.Милутиновић 
удова зајечар

Захбалница
Захваљујем Обласној управи удружења ложача Држ. 

жел. и бродова који су ми исплатили шесдесет дана 
боловања као дневничар и то: Шест сто дин. (600 дин.) 
у готовом новцу примио сам у пододбору Зајечар.

Тихомвр Јовановић 
днев. в-д ложача.

Ложачи! Чувајте и јачајте cboje 
удружење.
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В I L A N S A
PRIMITAK IZDATAK

od 1-IIM935., do

Saldo u blagajni na dan 1-III-1935. 32.672 25
Primljena članarina .... 96.230 40
Vraćen dug Jugovič Imbre iz Zagreba . 2.850 —
Vraćen predujam činovnika uprave 500 —

/

132.252 65

1-IV-1936. god.

1 Dohodak centralnoj upravi . 21.509 —
2 Isplaćene bolesničke potpore 12.813 —
3 Mjesečne plate činovniku uprave . 10.400 —
4 Isplaćene posmrtnine . . , 6.012 —

5 Stanarina i čišćenje kancelarije 5.904 —
6 Dug člana Jugovič Imbre iz Zagreba 5.155 —
7 Mjesečsi honorari preds. tajn. i blagajniku 4.550 —
8 Kupljen „Opalograph“ 4.000 -
9 Isplaćene dijurine delegatima • . 3.978 —

10 Zastupanje članova .... 3.800 50

11 Razni troškovi ..... 1.588 -
12 Za izradu platnih spiskova . 1.584 75
13 Za kancelarijski pribor 1.400 25

14 Poštanske i taksene marke . 1.317 75
lb Za ogrev kancelarije .... 759 -
16 Okružni ured ..... 658 50
17 Predujam činovniku uprave 500 -
18 Nagrada Nadzornom odboru 400
19 Brzojavi ...... 178 45

20 Poštanski troškovi .... 120
21 Selidbenr troškovi .... 90 -
22 Nagrada Upravnom odboru 80
23 Vraćena članarina .... 75
24 Za električnu rasvjetu kancelarije . 20

UKUPNO 86.893 20

Saldo u blagajni na dan 1-IV 1936. 45.359 45
—1

SVE UKUPNO 132.252 65

Blagajnik:
Benažić Franjo, s. r.

Nadzorni odbor:
Ljudevit Ptičar, s. r. 
Brkić Jovo, s. r-

Predsjednik;
Belošić Ivan, s. r.

____________ ___________________________________________________ _______________________________________________ /
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